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 Záznam z rokovania Komisie na ochranu verejného poriadku, životného 

prostredia a výstavby pri Miestnom zastupiteľstve mestskej časti Košice-

Dargovských hrdinov zo dňa 14.06.2023 
 

Prítomní: - poslanci MiZ a členovia komisie:  Mgr. Marek Štefanisko (predseda) 

Roland Georgiev 

Ing.Vladislav Stanko, DPA, MBA., LL.M. 

Ing. Dušana Sobodová 

Ing. Georgi Svetozarov 

Tomáš Vasok  

Daniel Magula 

                                                                                         

 

- za MÚ:  PhDr. Dominik Babušík (starosta) 

     Ing. Mgr. Martin Farkašovský (kontrolór MČ) 

                                        Ľubomír Senčák (OŽPVaPČ)  

                                        PhDr. Erik Stiborek (OŽPVaPČ) 

 

 

- ďalší: JUDr. Zuzana Antošová, PhD. (poslankyňa MiZ) 

  

 

Program: 

 

1. Otvorenie 

2. Diskusia   

3. Záver 

 

 

K bodu 1/  

 

Rokovanie komisie  ochrany verejného poriadku, životného prostredia a výstavby (ďalej len 

„komisia“) otvoril predseda komisie, Mgr. Marek Štefanisko, ktorý privítal všetkých 

prítomných, predstavil novozvolených členov komisie z radov neposlancov a oboznámil 

všetkých s programom rokovania. 

Z rokovania  komisie sa vopred mailom ospravedlnil Mgr. Ľubor Kalafus a Ing. Matúš 

Novák, PhD. MUDr. Ján Sekáč, MBA sa rokovania komisie nezúčastnil.        

 

 

K bodu 2/ 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa na prebiehajúce procesy v rámci prípravy všeobecne 

záväzného nariadenia (ďalej len „VZN“) týkajúceho sa možnosti zasahovania Komisie na 

ochranu verejného poriadku, životného prostredia a výstavby pri Miestnom zastupiteľstve 

mestskej časti Košice-Dargovských hrdinov (ďalej len „komisia“) do procesov súvisiacich 

s výberovými konaniami a verejným obstarávaním mestskej časti. Uviedol tiež, že požiadavka 

na prípravu takéhoto VZN bola vznesená prostredníctvom interpelácie podanej na zasadnutí 

MiZ v decembri 2022. 
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Ing. Mgr. Martin Farkašovský – pripomenul, že k predmetnej veci sa už vyjadril prednosta 

Miestneho úradu MČ Košice-Dargovských hrdinov, PhDr. Peter Derevjaník, PhD., ktorý 

vznesené pripomienky zapracoval do Smernice o verejnom obstarávaní č. 03/2023 

a o postupoch zadávania zákaziek podľa ustanovenia zákona č. 343/2015 Z.z. o verejnom 

obstarávaní a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

v podmienkach verejného obstarávateľa mestskej časti Košice-Dargovských hrdinov (ďalej 

len „smernica o VO“), ktorá je interným aktom riadenia v rámci Miestneho úradu MČ Košice-

Dargovských hrdinov.  

  - Vysvetlil, že prijať VZN k VO je v rámci územných samospráv 

v podmienkach SR neštandardné, mestská časť sa pri verejnom obstarávaní riadi prioritne 

zákonom o verejnom obstarávaní, VZN prijíma subjekt územnej samosprávy spravidla 

z dôvodu úpravy vecí nad rámec zákona. 

  - Doplnil, že smernica o VO je podľa neho postačujúca a má rovnaký právny 

účinok ako VZN, nakoľko mestská časť je postupmi v nej uvedenými viazaná. 

  - Ďalej dodal, že smernica o VO v podmienkach našej mestskej časti obsahuje 

niektoré ustanovenia, ktoré mestskú časť v rámci procesov verejného obstarávania zaväzujú 

dokonca nad rámec platného zákona o VO, napr. zákonný limit pre zadávanie zákaziek mimo 

zákona o VO je v hodnote do 10 000 €, mestská časť má limit 5 000 €, ďalším takýmto 

aspektom je povinnosť informovania predsedu o podrobnostiach výberu tohto druhu 

podlimitných zákaziek, a i. 

– Zdôraznil, že smernica ako taká je interným aktom riadenia smerujúcim k 

procesom do vnútra miestneho úradu, MiZ môže takýto akt pripomienkovať, avšak starosta 

mestskej časti, ktorý je autorom smernice, ktorou zaväzuje konať zamestnancov miestneho 

úradu určitým spôsobom, nie je takýmito pripomienkami viazaný.  

  - Na základe uvedeného navrhol, aby sa členovia komisie a poslanci MiZ 

detailne oboznámili s predmetnou smernicou a následne navrhli prípadné ďalšie požiadavky 

na úpravu. 

  - Tiež navrhol, aby v prípade nadlimitných zákaziek prišla jednotlivé procesné 

náležitosti takéhoto režimu obstarávania objasniť odborne spôsobilá osoba, ktorá zabezpečuje 

VO v našej mestskej časti. 

 

 

PhDr. Dominik Babušík – upozornil, že akékoľvek vstupovanie do procesu verejného 

obstarávania je prísne kontrolované a prípadné porušenia zákona o VO sú sankcionované.  

            - Dodal, že poslanci MiZ môžu navrhované VZN pripraviť, 

predložiť na rokovaní MiZ a aj ho schváliť, VZN však bude následne podliehať štandardnej 

kontrole prokuratúry, ktorá kontroluje všetky prijaté VZN z hľadiska súladu s platnými 

zákonmi a inými právnymi predpismi. 

     

 

Ing. Vladislav Stanko, DPA, MBA., LL.M. – informoval sa o procese ukončenia zmluvy so 

spoločnosťou Eco Dog Toilet, o ktorej diskusia prebiehala na ostatnom rokovaní komisie. 

 

 

Mgr. Marek Štefanisko podal návrh na uznesenie: 

 

Komisia odporúča prerokovať a schváliť ukončenie zmluvy so spoločnosťou Eco Dog Toilet 

v súlade s platnou zmluvou na najbližšom rokovaní MiZ. 

 

Hlasovanie: za: 7   proti: 0    zdržal sa: 0 
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Ing. Vladislav Stanko, DPA, MBA., LL.M. – požiadal zástupcov miestneho úradu 

o poskytnutie aktuálnej smernice o VO do 16.06.2023 všetkým poslancom MiZ a členom 

komisie. 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa na možnosť organizovania zasadnutia komisie mimo 

priestorov miestneho úradu, na miestach, ktoré sú predmetom činnosti a záujmu komisie. 

 

Ľubomír Senčák – vysvetlil, že v prípade riešenia problémov, ktoré sú predmetom rokovania 

komisie zamestnanci OŽPVaPČ miestneho úradu obratom po odznení týchto problémov tieto 

záležitosti riešia v spolupráci s inými subjektami, najmä Správou mestskej zelene 

v Košiciach, referátom dopravy Magistrátu mesta Košice a i. 

       - Navrhol organizovať operatívne stretnutia s vybranými členmi komisie na 

konkrétnych miestach v teréne kedykoľvek mimo času rokovania komisie, nakoľko rokovanie 

všetkých členov komisie na danom problémovom mieste v danej chvíli nedokáže predmetný 

problém efektívne vyriešiť. 

 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa na prebiehajúce procesy spojené s opravou oplotenia 

workoutového ihriska na ulici Povstania českého ľudu 35. 

 

Ľubomír Senčák – vysvetlil, že miestny úrad oslovil s požiadavkou na cenovú ponuku 

sociálny podnik KSK a Bytový podnik mesta Košice, všetky procesy však boli prerušené 

v súvislosti s možnosťou splatenia dlhu mestskej časti, ktorý sa technicky udial práve v tomto 

období; kvôli tomuto úkonu boli pozastavené všetky plánované investičné akcie mestskej 

časti, ktoré na seba viazali kapitálové rozpočtové výdavky. 

 

PhDr. Erik Stiborek – uviedol, že mestská časť sa následne rozhodla, vzhľadom na opakové 

ničenie tohto oplotenia a problémy s hromadením odpadu v danom priestore, oplotenie úplne 

odstrániť a ihrisko nechať po vzore obdobných ihrísk v meste Košice otvorené, bez oplotenia. 

 

 

Mgr. Marek Štefanisko – opýtal sa na príčiny značne zníženej kvality kosby, ktorá aktuálne 

prebieha v mestskej časti. 

 

Ľubomír Senčák – uviedol, že mestská časť pravidelne, na základe podnetov obyvateľov, ako 

aj vlastných kontrol v teréne, nahlasuje zodpovednému subjektu, ktorým je Správa mestskej 

zelene v Košiciach (SMZ), všetky zistené nedostatky a žiada o nápravu. 

       - Vysvetlil, že kosenie v zmysle kompetencie stanovenej Štatútom mesta 

Košice zabezpečuje v mestskej časti Košice-Dargovských hrdinov mesto Košice 

prostredníctvom SMZ; otázka kvality kosenia súvisí s finančnými a personálnymi 

možnosťami spoločností, s ktorými SMZ uzatvára zmluvy, ktorých predmetom je kosba, 

hrabanie a odvoz trávy na pozemkoch vo vlastníctve mesta Košice nachádzajúcich sa na 

území MČ Košice-Dargovských hrdinov, pričom v prípade aktuálnej kosby platí, že tieto 

spoločnosti si povinnosti vyplývajúce z predmetných zmlúv neplnia, SMZ plánuje tieto 

spoločnosti v zmysle uzatvorených zmlúv sankcionovať. 

       - Dodal, že mesto Košice zabezpečuje prostredníctvom SMZ kosbu 

najmenej štyri krát ročne.   
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Ing. Vladislav Stanko, DPA, MBA., LL.M. – navrhol zverejniť v rámci informačných kanálov 

mestskej časti kontakty na SMZ, na ktorých by obyvatelia mohli hlásiť nedostatky súvisiace 

s kosbou. 

      - Požiadal, aby zástupcovia mestskej časti na 

najbližšom rokovaní s riaditeľkou SMZ, pani Ing. Popríkovou trvali na skoršom termíne 

kosby v rámci mestskej časti Košice-Dargovských hrdinov. 

    

 

Mgr. Marek Štefanisko – požiadal, aby po najbližšom rokovaní zástupcov mestskej časti 

s riaditeľkou SMZ, pani Ing. Popríkovou miestny úrad spracoval a poskytol výstup 

o prerokovaných otázkach týkajúcich sa zelene v mestskej časti. 

 

 

Mgr. Marek Štefanisko – otvoril tému zlepšenia bezpečnostnej otázky v mestskej časti, najmä 

v súvislosti s poškodzovaním smetných košov, páchaním priestupkov na verejných 

priestranstvách neprispôsobivými obyvateľmi a pod. 

 

PhDr. Erik Stiborek – vysvetlil, že subjektom oprávneným v týchto prípadoch konať je 

Mestská polícia Košice, mestská časť opakovane mestskú políciu upozorňuje na predmetné 

otázky. 

 

Tomáš Vasok – doplnil, že je nevyhnutné zvýšiť razanciu postihovania porušovania 

bezpečnostních zón určených pre prejazd záchranných zložiek v okolí bytových domov 

parkujúcicmi vozidlami. 

 

 

Mgr. Marek Štefanisko – požiadal o doručenie informácie týkajúcej sa termínov súvisiacich 

s priebehom realizácie projektu rekonštrukcie parku pri gréckokatolíckom kostole. 

 

 

 

K bodu 3/ 

 

Na záver Mgr. Marek Štefanisko poďakoval zúčastneným za aktívnu účasť.  

 

 

 

 

 

Záznam zapísal:  PhDr. Erik Stiborek          

         Mgr. Marek Štefanisko, v.r. 

         predseda komisie 

 

 

 

 

Košice 15.06.2023 


